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Vážení spoluobčané                                             

Jan Grolich
Starosta  obce         

dovolte, abych vám opět na úvodní stránce 
zpravodaje shrnul nejaktuálnější zprávy z naší 
obce v posledním čtvrtletí a informoval vás 
tak o současném dění v naší obci.  

Na konci roku nás potkala nemilá událost, 
protože nově přijatá účetní podala výpověď, a 
proto jsme museli co nejrychleji zajistit novou 
pracovní sílu. Vzhledem k tomu, že z výběro-
vého řízení jsme vybírali mezi dvěma posled-
ními zájemkyněmi, přijali jsme na pracovní 
pozici zájemkyni, která se umístila jako druhá 
v pořadí, kterou paní Anna Severová. Chtěl 
bych na tomto místě paní Severové poděko-
vat za mimořádné úsilí, které musela věnovat 
všem účetním operacím v úvodu roku.

Dalším nemilým překvapením v úvodu 
roku byla výpověď nájemní smlouvy společ-
nosti ART-JAZZ v budově bývalé školy. V sou-
časné době proto hledáme nájemce pro tuto 
budovu. Díky dlouhé výpovědní lhůtě máme 
pro výběr nového nájemce čas do ledna 2012, 
ale přesto se snažíme najít vhodného nájemce 
co nejdříve. Pokud byste měli zájem o proná-
jem této budovy, můžete se blíže informovat u 
starosty či radních obce.

Úspěchem v úvodu roku lze určitě označit 
dokončení rekonstrukce tělocvičny. Zásluhu 
na tomto projektu mají zejména vedoucí čle-
nové TJ Sokol Velatice, kterým patří za tuto 
náročnou akci velký dík. Doufáme, že nové 
prostory poskytnou sportovním aktivitám, 
které jsou v tělocvičně stále častější,  dostateč-
ně kvalitní zázemí.

Možná jste již zaregistrovali, že v součas-
né době probíhá schvalování zadání nového 

územního plánu pro celou obec. Dokument 
zadání územního plánu je obecný textový 
dokument, z něhož bude vycházet konkrét-
ní návrh nového územního plánu. Už v této 
chvíli však můžete podávat jak u pořizova-
tele územního plánu (MÚ Šlapanice, pra-
coviště Brno, Opuštěná 9/2, 656 70 Brno 
Odbor výstavby, oddělení územního pláno-
vání a památkové péče) nebo na obecním 
úřadě Velatice. Po schválení obecného zadání, 
v rámci vypracování návrhu územního plá-
nu, plánujeme uspořádat několik veřejných 
projednání návrhu, kde budete moci vznést 
jakékoli návrhy do zapracování do územního 
plánu. 

V neposlední řadě bychom vás chtěli in-
formovat, že jsme podali žádost o grant od 
Nadace Partnerství ve výši 200.000,- Kč na 
vybudování nového veřejného prostranství 
s výsadbou nové zeleně na pozemku nad ryb-
níčkem v nové výstavbě. Podmínkou získání 
grantu je zapojení veřejnosti do plánování, 
jak bude nové veřejné prostranství vypadat i 
do realizace projektu formou brigádnických 
prací. Projekt podpořili uzavřením dohody o 
spolupráci bez nároku na odměnu TJ Sokol 
Velatice a divadlo DŽO. Doufáme, že i další 
občané se do projektu zapojí. Nejdříve však 
bude záležet na tom, zda nám Nadace Part-
nerství grant udělí. Výsledky budou známy 4. 
dubna a budeme vás o nich informovat.

Na závěr vám chci popřát, abyste v nadchá-
zejícím jarním období načerpali spoustu ener-
gie a mohli jste tuto krásnou část roku příjem-
ně prožít. 
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Informace ze zasedání zastupitelstva
První zasedání zastupitelstva se konalo  

7. března v 19. hodin v přísálí kulturního 
domu.

Zastupitelstvo obce na veřejném zasedání 
schválilo:

1. Vyhlášku o místním poplatku 
za užívání veřejného prostranství

Tato vyhláška byla schválena již na před-
chozím zasedání zastupitelstva, ale při kont-
rolní činnosti MV ČR bylo zjištěno u minule 
schválené vyhlášky, že byly špatným způso-
bem stanoveny místní poplatky za užívání ve-
řejného prostranství obchodníky – umísťo-
vání stánku apod. a za vyhrazení parkovacího 
místa, protože místní poplatek nelze vymezit 
jako paušální poplatek za jeden den.

Uvedené poplatky byly tedy novou vyhláš-
kou upraveny tak, aby odpovídaly zákonným 
požadavkům

2. Vyhlášku o místním poplatku za 
provoz systému shromažďování, sběru, 
přepravy, třídění, využívání a odstraňo-
vání komunálních odpadů 

Vyhláška se týká poplatku za svoz a likvida-
ci komunálního odpadu. Vzhledem k tomu, že 
bylo zjištěno, že náklady na svoz a likvidaci ko-
munálního odpadu značně převyšují vybrané 
poplatky, byl poplatek zvýšen z předchozích 
450,- Kč na 500,- Kč/osobu/rok.

Současně došlu k úpravě, že děti budou 
osvobozeny od poplatku do 6 let věku, sou-
časná úprava osvobozovala od poplatku děti 
do 10 let.

3. Prodej pozemku p.č. 384/2 dle zá-
měru č. 4/2010

Zastupitelstvo schválilo prodej pozemku 
vlastníkům sousedního pozemku za 400,- 
Kč/m2. Celková cena za pozemek tedy činí 
22.000,- Kč.

4. Prodej části pozemku p.č. 1194 dle 
záměru č. 5/2010

Zastupitelstvo schválilo prodej části po-
zemku v šířce 2m vlastníkům sousedního po-
zemku za cenu 1100,- Kč/m2. Celková cena 
za část pozemku tedy činí 107.800,- Kč.

5. Schválení koupě pozemků pod ko-
munikací v ulici Nová

Zastupitelstvo schválilo koupi části pozem-
ků před domem č.p. 163 ležící pod komuni-
kací za cenu 50,- Kč/m2. Koupě musela být 
schválena znovu, protože předchozí geomet-
rický plán nebyl schválen stavebním úřadem. 
Celková cena pozemků činí 11.350,- Kč, při-
čemž 10.000,- již bylo uhrazena na základě 
smlouvy o smlouvě budoucí.

6. Jmenování osoby pro jednání o 
územním plánu

Za účelem pořízení nového územního plá-
nu jmenovalo zastupitelstvo jako osobu, která 
bude obecní úřad zastupovat v jednání s po-
řizovatelem ÚP (MÚ Šlapanice) a s dalšími 
státními orgány, starostu obce.

7.Prodej části pozemku p.č. 2036/3 
dle záměru č. 1/2010

Zastupitelstvo obce vzalo na vědomí pro-
dej pozemku p.č. 2036/3 o celkové výměře 
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392m2 za cenu 1130,- Kč/m2. Celková cena 
pozemku činí 442.960,- Kč. Zastupitelstvu 
obce byl prodej dán vědomí z toho důvodu, 
že prodej pozemku za uvedenou cenu byl 
schválen zastupitelstvem obce již 18.2.2010, 
ale smlouva dosud nebyla uzavřena. Zastupi-
telstvo tedy bylo informováno, proč se v sou-
časné době uzavře uvedený prodej za uvede-
nou cenu.

8.  Putna

Na žádost Lukáše Putny zastupitelstvo 
obce rozhodlo, že Lukáši Punovi nebude vy-
plácena odměna za výkon funkce zastupitele 
ve výši 500,- Kč měsíčně.

9. Dohoda o partnerství v projektu 
eGovernment

Zastupitelstvo obce rozhodlo, že bude uza-
vřena smlouvy o partnerství v projektu eGo-
vermnet s městem Šlapanice, kdy obce Vela-
tice získá na základě této dohody dotovanou 
službu elektronická spisová služba.

10. Budování inženýrských sítí v lo-
kalitě bývalého JZD

Zastupitelstvo obce pověřilo radu obce 
k jednání s panem Hlučkou, jako investorem 
inženýrských sítí v lokalitě bývalého JZD, o 
tom, jakým způsobem bude se sítěmi po je-
jich vybudování naloženo.

Rekonstrukce Sokolovny dokončena!
Na sklonku roku 2010 byla po čtyřměsíč-

ním úsilí dokončena rekonstrukce a zvětšení 
sokolovny.     

     Konečná představa o nynější podobě so-
kolovny se utvářela již od doby, kdy do ní po-
prvé zateklo na nové parkety. To bylo v roce 
2004. Ve výboru Sokola padaly různé návrhy. 
Od skromné opravy částí střechy, přes výměnu 
střešní krytiny, až po kompletní rekonstrukci 
a zvětšení. Uvažovali jsme také i o zvětšení tě-
locvičny do šířky přemostěním prostor mezi 
vstupním schodištěm a nynější posilovnou a 
klubovnou.

    Řešení , které bylo zvoleno je největší va-
riantou, která byla možná.

    Díky možnosti spolupracovat ve výboru 
TJ s Ing. Ulrichem, který je autorem projektu 
rozšíření a zvětšení, máme konečně naši ma-
lou velkou tělocvičnu. Tělocvična byla zvět-

šena jak do výšky cca o 2,5 m odstraněním 
stropu a použitím ocelové konstrukce, tak do 
délky a to o celé bývalé jeviště cca o 4 metry 
délky. Celkové rozměry jsou tak dnes cca  10x 
18 m.  V rámci rekonstrukce byla sjednocena 
podlahová krytina. Parkety nahradilo spor-
tovní linoleum. Proběhla kompletní výmalba 
a bylo instalováno nové obložení. Dále bylo 
instalováno nové osvětlení.

    Realizace vlastní rekonstrukce neprobí-
hala ideálně. Časté deště ke konci léta pro-
močily budovu natolik, že spoluobčané mu-
seli strpět zavřený obchod a nehezký pohled 
na Sokolovnu. Způsobené škody na budově 
poté vyvolaly tlak na navýšení předpokládané 
ceny rekonstrukce. Musím říci, že se Sokolům 
ve spolupráci s tehdy již novým vedením obce 
podařilo uhájit cenu plánovanou.
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Ing. Marek Neveselý
Předseda   TJ SOKOL Velatice

  Nebylo by možné uskutečnit v době krize 
tak finančně náročnou akci nebýt několika dů-
ležitých partnerů. Proto bych chtěl poděkovat 
především bývalému vedení obce a to jmeno-
vitě místostarostovi Poláčkovi a starostce Švá-
benské, kteří jednak vyjednali příspěvek od 
Cementárny prostřednictvím Mikroregionu 
Rokytnice a jednak prosadili uvolnění  obec-
ních peněz. Dále chci poděkovat zástupcům 
cementárny v Mokré, a dalším sponzorům,  
dodavatelům, členům i příznivcům, kteří se 
účastnili na brigádách, při kterých bylo odpra-
cováno 226 hod. Celkové náklady na rekon-
strukci nakonec činily cca 2 mil. 350 tis. Kč.

   Trocha historie: 

  Místo, kde nyní tělocvična stojí, koupil 
spolek Svépomoc v roce 1912 od Mikuláše 

Poláčka. Tělocvična tak, jak ji známe, se začala 
budovat v roce 1929 a poté se různě upravo-
vala až do současné podoby. Za zmínku stojí 
rozsáhlá rekonstrukce s plynofikací ke kon-
ci 80 tých let minulého století, včetně fasády 
a výměny střešní krytiny. V roce 1992 byla 
budova zakoupena  obcí Velatice od spolku 
Konzum Brno za částku 900.000,-Kč. 

 V roce 2003 bylo v budově sokolovny in-
stalováno nové sociální zařízení se sprchami 
a rok poté byla vyměněna podlaha v tělocvič-
ně.

  Nyní je Sokolovna plně v provozu pro 
všechny. Koncem února 2011 proběhlo slav-
nostní otevření za přítomnosti asi třiceti ob-
čanů.
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Pavel Drozd

Výzva pro podnikatele v obci Velatice
Za účelem rozšíření informací na nových 

webových stránkách obce vyzýváme všechny 
podnikatele v obci Velatice, kteří mají zájem 
o propagaci na stránkách obce zdarma, aby 
odeslali na email: starosta@velatice.cz ná-
sledující informace:

Název/jméno podnikatele

Stručný popis oboru podnikání

Kontaktní údaje: telefon, email, odkaz na 
webové stránky

Tyto informace budou následně zveřejně-
ny na webových stránkách obce v sekci „Fir-
my v obci“.

Stočné v roce 2011
Stejně jako v uplynulém roce, tak i letos 

vám přinášíme informaci o ceně stočného ve 
všech obcích sdružených ve Svazku obcí pro 
vodovody a kanalizace Šlapanicko (dále jen 
Svazek).

V loňském roce jsme vás informovali o po-
vinnosti Svazku navyšovat cenu stočného na 
základě rozhodnutí Evropské komise o přidě-
lení dotací na vybudování splaškové kanalizace 
na území našeho Svazku, a to min. o 3% ročně 
nad inflaci, minimálně po dobu udržitelnosti 

projektu, tj. 5 let od kolaudace díla. Poslední 
část stavby, na kterou byla dotace poskytnuta, 
byla zkolaudována v říjnu 2010.  

Požadavek na toto navyšování ceny stočné-
ho vyplývá z potřeby naspoření finanční část-
ky potřebné k nutné obnově nově vybudova-
ného díla. Jinými slovy se EU snaží o to, aby 
vlastníci dotované infrastruktury  byli samo-
statní ve finančním zajištění nutných oprav, 
příp. rekonstrukce těchto sítí. Částka, o kterou 
se vodné a stočné navyšuje (požadovaná 3% 

Nové webové stránky obce
Mnozí z vás si jistě už všimli, že na strán-

kách www.velatice.cz je od ledna nová podoba 
webových stránek naší obce. Snažili jsme se, 
aby nová podoba byla přehlednější, umožňo-
vala zveřejnění více informací a také, abyste se 
mohli vyjadřovat ke konkrétním věcem.

Zveřejněná podoba webových stránek ještě 
není konečná a postupně na ní stále pracuje-
me. Zprovoznili jsme dosud základní obsah a 
naplnili jsme stránky základními informace-
mi. Rádi bychom v rámci webových stránek 

zprovoznili další nové funkce a přidali další 
užitečné informace.

Budeme také rádi, pokud váš názor na nové 
webové stránky nebo své náměty sdělíte v dis-
kuzi.

Doufáme, že nová podoba webových strá-
nek obce přispěje k lepší a přehlednější infor-
movanosti občanů obce a také, že umožní ob-
čanům, aby se vyjadřovali a aktuálnímu dění 
v obci. 
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ročně nad inflaci) je tedy Svazkem spořena 
právě na tento účel použití.

V letošním roce se již také objevily první 
postihy ze strany EU těch, kteří jejich pod-
mínku o navyšování ceny vodného a stočné-
ho nedodrželi. Dotace EU nebyly vyplaceny 
v dojednané výši a byly kráceny až o 20%, což 
by v případě našeho Svazku byla částka 156 
milionu korun. Některé Svazky nebo obce 
byly nuceny zvýšit cenu stočného o 10, 20 

ale i o 34 %. Vzhledem k ukázněnému plně-
ní podmínek rozhodnutí EU nehrozí našemu 
Svazku a přeneseně všem občanům na jeho 
území tyto postihy. 

 
    bez DPH     s DPH

Stočné 2011 (Kč/m3) 34,45             37,90

Ing. Markéta Staňková
Tajemnice Svazku

Společenská kronika
Narozené děti:

Poláčková Karolína  prosinec  Velatice102

Knos David    leden   Velatice 187

Severová Ester    únor  Velatice 151

Přejeme mnoho zdraví a štěstí do nového života.

Přejeme jubilantům 

V měsících  prosinec 2010 až únor 2011 oslavili významné životní jubileum tito naši spolu-
občané: 

60 let 

 Knobloch Ivo  prosinec Velatice 113

 Šenkyřík Josef   leden  Velatice 52

70 let

 Macháčková Zdenka prosinec Velatice 64

 Urbánková Vlasta  leden  Velatice 10

 Šmerda Miroslav   leden  Velatice 62

85 let 

 Drlík Jan   prosinec Velatice 116

 Košinová Marie  únor  Velatice 70 

Hodně zdraví, štěstí a spokojenosti do dalších let. 
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SPOZ  Velatice 

Navždy nás opustili: 

 Jozef  Želonka  ve věku 72 let

 Irena Hrabovská  ve věku 79 let

Zlatá svatba

50 let manželství Oslavili Jaroslava a Jiří Vaníčkovi Velatice 112. Blahopřejeme. 

Co nového v DŽU?
DŽO opět zahájilo letošní plesovou sezónu 

a myslíme, že můžeme spokojeně říci, že 
opět úspěšně. 4. divadelní ples přilákal 155 
návštěvníků a byl to zase cirkus! Letošní 
téma nám dalo dost prostoru pro vymyš-
lení zábavného programu. Hlavním pře-
kvapením bylo vystoupení krasojezdkyně 
na kole, která svým uměním všem vyrazila 
dech, a nad jejími kousky někdy opravdu 
zůstával rozum stát. Vzhledem k tomu, že 
i ostatní, spíše komická, vystoupení v po-
dání našich členů se také vydařila, a proto 
byla atmosféra na našem plese opět výbor-
ná. Všemu také přispěla naše již tradiční 
kapela Modul. Osvědčilo se nám také ote-
vření baru pod jevištěm, který byl otesto-
ván první velkou akcí a prošel naprosto bez 
problémů. Již teď můžeme určitě říct, že se 
můžete těšit i na další ročník divadelního 
plesu, který bude opět na začátku roku.

Po delší odmlce jsme začali pracovat na 
novém představení. Vzhledem k indispo-
zicím dívčího osazení naše spolku jsme se 
rozhodli pro představení s čistě mužským 
obsazením. Bude to pro nás i pro vás ur-
čitě něco nového, ale doufáme, že se nám 
podaří vás nejen příjemně překvapit, ale 
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hlavně pobavit. Premiéru tohoto představení 
plánujeme tak, aby se uskutečnila ještě před 
Velikonocemi. 

Snad se nám vedle chystán nového předsta-
vení podaří uspořádat i jiný zajímavý program 

a nabídnout vám tak další důvod, proč se ne-
nudit, ale jít do DŽA. 

Jan Grolich

Novoroční turnaj ve stolním tenise Velatice 2011
Tělovýchovná jednota SOKOL VELATI-

CE uspořádala již tradiční novoroční turnaj 
na zelených stolech; tentokrát proběhl v sobo-
tu 2. ledna 2011 v nových prostorách tělocvič-
ny, která byla opět otevřena po rekonstrukci. 
Turnaje se zúčastnilo 24 aktivních hráčů, z 
toho 13 žáků a žákyň a 11 dospělých. 

Dospělí hráči se tentokráte rekrutovali vý-
hradně z mužů. Na stolcích v  se objevilo vá-

noční cukroví, drobné pamlsky, jako přebytky 
ze silvestrovských oslav pro občerstvení hráčů 
i přihlížejících. 

Turnaj zahájilo žactvo, které se systémem 
„každý s každým“ propinkalo do odpoledne.  
Díky hře na čtyřech stolech, které umožnila 
zvětšená tělocvična se nám podařilo časově 
turnaj zvládnout a hra dospělých mohla záhy 
začit. Úroveň jednotlivých hráčů byla často 
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velmi rozdílná, všichni ale hráli s plným nasa-
zením a některé zápasy byly velmi napínavé. 
Všichni se již těšíme na příští novoroční turnaj 
a doufáme, že se počet hráčů rozroste.  

Zájemcům o tento sport připomínáme, že 
pravidelné pinkání probíhá každou sobotu 
po sedmé hodině večerní v naší sokolovně a 
vítáni jsou všichni, kdo přijdou. 

Konečné pořadí turnaje v jednotlivých ka-
tegoriích

Muži:

 1. Hudec Richard 

 2. Brzobohatý Alois 

 3. Kousal Pavel

Žáci:

 1. Neuer Jan

 2. Ondráček Aleš

 3. Fidrmuc Honza

Žákyně:

 1. Bednářová Majka

 2. Bednářová Markéta

 3. Havlásková Lucie

Jan Strejček
TJ Sokol Velatice 

Lyžařský zájezd do Rakouska – středisko Lackenhof
Letošní zima není moc bohatá na sníh, a 

proto jsme vyrazili do hor. První termín zájez-
du jsme museli zrušit z důvodu nepříznivých 
sněhových podmínek, ale druhý termín nám 
již sněhově přál. 

Toto menší lyžařské středisko je jednim 
z trojice  dolnorakouských středisek Semme-

ring (Stuhleck), Hochkar a Lackenhof, které 
jsou častým cílem pro jednodenní lyžovačku. 
Vzdálenost z Brna je 300 km po trase Brno, 
Mikulov, Wien, St. Poelten, sjezd z dálnice 
směr Ybbs a Weiselburg, dále již dobře zna-
čeno směrovkami na středisko Lackenhof-Ö-
tcher.

Odjezd byl naplánován  2.2. 
2011 v 4.30 hodin ráno z Vela-
tic.  Jelo se autobusem, všechno 
jsme měli  zajištěné, takže se 
člověk nemusel už o nic starat. 

V Rakousku panovalo pěkné 
počasí a od 10.00 jsme si užívali 
sluníčka. 

Samotné středisko je tvořeno 
dvěma hlavními kopci Grosse a 
Kleine Ötcher, které připomí-
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nají písmeno „V“. Pod oba vrcholy vedou se-
dačkové lanovky, pod Grosse pouze 2 místná 
pomalejší a pod Kleine Ötcher 4místná rych-
lejší , která nahradila dřívější kotvové vleky. 
Další kotvové vleky slouží pak jako spojnice 
obou sedaček , případně jako přibližováky od 
spodního parkoviště.

No jinak lyžování  bylo perfektní, dokona-
le jsme si to užili, počasí bylo taky nádherné - 

všechno prostě vyšlo na jedničku!  Jezdili jsme 
skoro v kuse do 16 hodin, kromě malé přestáv-
ky na oběd a člověk si tak odpočinul jenom na 
lanovce. Ke konci už síly ale docházely, nohy  
bolely, ale všechno se dalo přežít. 

Sportu zdar a lyžování zvláště. 

Jan Strejček
TJ Sokol Velatice 

Březen nám přináší jaro, na které se těšíme.

Březen je také "Měsíc knihy". Kniha má 
tedy svátek a já jí chci popřát. Ať má stále svoje 
kouzlo, pohodu, krásu, moudrost.

Ať má co nejvíce spokojených čtenářů po 
celý rok. Vám přeji vždy pěkné chvilky s kni-

hou, která vás potěší.

Vybrat si tu svoji můžete v obecní knihov-
ně každou středu od 16.00 do 19.00 hod. na 
obecním úřadě.

Měsíc knihy

Vlasta Urbánková

Pozvánka pro seniory
Skupinka velatických nadšenců - seniorů, 

příznivců dobré zábavy a veselé společnosti, 
kteří se pravidelně na pozvání setkávají se se-
niory z Mokré a Hostěnic, se na jejich přání, 
rozhodla uskutečnit tentokrát setkání v pro-
storách kulturního domu ve Velaticích, pro 
všechny domácí i přespolní zájemce.

Právě rekonstruované prostory a velikost 
KD přespolní hosty lákají nejvíce, pro případ-
nou možnost pořádání kulturních akcí nebo i 
večírků s taneční zábavou,

Aby nás přinutili k této aktivitě, s myšlen-
kou, že to myslí skutečně vážně a přispěli tak 
k oživení dávné tradice Klubu důchodců ve 
Velaticích, složili a zazpívali následující provo-
kativní skladbu:

VELAŤÁCI, VELAŤÁCI, COPAK VY 
TAM DĚLÁTE,

ZAŘÍZENÍ V KULTURÁKU, ODPOČÍ-
VAT NECHÁTE!

MY SE TĚŠÍME, ŽE SE SEJDEME,

POBAVIT SE A ZAZPÍVAT VŠICHNI 
SPOLEČNĚ.

Toto jsme již nemohli nechat bez odezvy a 
přislíbili, že pro to v brzké době něco udělá-
me. Víme,že pro tak malou neorganizovanou 
skupinku důchodců bude organizace této 
akce nelehkou záležitostí z důvodu, že nezná-
me ani skutečnou účast. Přesto věříme, že to 
zvládneme, když nám OÚ alespoň propůjčí 
bezplatně prostor KD.
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Dovolte proto, abychom vás pozvali na 
první společenské setkání seniorů, které se 
uskuteční 30. dubna 2011 v sále KD Velati-
ce. K tanci a poslechu bude hrát lidová hudba 
pana Smrže.

Již dnes se na toto mimořádné setkání s 
našimi i přespolními seniory těšíme a rádi 

bychom při tom přivítali i účast pana starosty 
OÚ Velatic.

O možném uvažovaném založení Klubu 
důchodců rozhodne skutečný zájem a účast 
našich spoluobčanů při tomto plánovaném 
setkání. 

Skupina seniorů

Tříkrálová sbírka 2011
Vážení spoluobčané, máme tu rok 2011 

a s ním byl otevřen již jedenáctý  ročník 
Tříkrálové sbírky, jejíž výtěžek je určen na 
charitativní účely, t.j pro nemocné, posti-
žené, na vybudování nových  a vybavení 
stávajících zařízení. Část těchto peněz 
bude použita na humanitární činnost. 

Letos také došlo ke změně u organizá-
tora sbírky. Dlouholetý organizátor sbírky 
ve Velaticích  pan Antonín Poláček předal 
žezlo a od letošního roku organizuje sbír-
ku p. Ing. Jan Strejček.  Tímto bych chtěl 
panu Poláčkovi poděkovat za úsilí, které 

věnoval v předchozích letech organizaci sbír-
ky a její propagaci.

V sobotu 8.1. 2011 v 10.00  vyšly  opět dvě 
s skupinky koledníků ve složení Marie  a Mar-
kéta  Bednářovy a  Zuzka Křížová pod vede-
ním Dany Severové  a druhá skupina ve slože-
ní Jan Fidrmuc, Jiří Severa a Petr Strejček pod 
vedením Jana Strejčka. 

Letos se vybralo na dobročinné účely  ve 
Velaticích 26.508,- Kč. (v Obci Mokrá Ho-
rákov 56.824,-Kč, ve Tvarožné 27.030,- Kč).  
Výtěžek v obci Velatice je skoro o 1000,- Kč 
vyšší než minulý rok.
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Velké poděkování Vám všem, kteří jste při-
spěli do této Tříkrálové sbírky a dali tak naje-
vo solidaritu a pomoc slabším a nemocným. 
Velký dík i za ty drobné dárky pro koledníky 
a nechť přání štěstí a zdraví vás provází po 
celý rok 2011 a těšíme se na opětovné setkání 

v roce 2012. 

Ještě tedy jednou velké poděkování panu 
Antonínovi Poláčkovi a také díky za vaše 
dary. 

Ing. Jan Strejček

Sčítání lidu, domů a bytů 2011
Sčítání lidu, domů a bytů se v České repub-

lice uskuteční na jaře 2011. Rozhodným oka-
mžikem, ke kterému sčítání proběhne, bude 
půlnoc z 25. na 26. března 2011. Poprvé v his-
torii se budou sčítat všechny země  EU z na-
řízení Evropské komise v jeden společný rok. 
Náklady na sčítání lidu jsou v České republice 
přibližně 250 Kč na osobu (tedy cca 10 EUR 
na jednoho obyvatele, což je při tomto způso-
bu sčítání částka v  Evropské Unii obvyklá). 

Novinky sčítání lidu 2011

Sčítání lidu, domů a bytů v roce 2011 při-
nese celou řadu novinek, které souvisejí s tím, 
jak se vyvíjejí informační technologie, ale také 
se zkušenostmi z předchozích sčítání:

Formuláře pružně reagují na vývoj ve spo-
lečnosti a s tím související legislativní opatře-
ní, nově tak přibude např. dotaz na registrova-
né partnerství.

Český statistický úřad při sčítání lidu 2011 
žádným způsobem nezjišťuje vybavenost do-
mácností ani jejich příjmy a výdaje. Ve sčíta-
cích formulářích tak nejsou žádné otázky na 
vlastnictví ledničky, automobilu, chaty, televi-
zoru ani dalších věcí. Z hlediska vybavení do-
mácnosti je pro statistiku důležitá pouze otáz-
ka, zda má rodina možnost využívat osobní 

počítač a připojení k internetu. 

Nově bude možné vyplňovat elektronické 
sčítací formuláře na internetu a odesílat je on-
line nebo prostřednictvím datových schrá-
nek. Tento způsob předávání informací patří 
v současnosti mezi nejbezpečnější vůbec. 

Sčítacími komisaři budou asi v  95 % přípa-
dů pracovníci České pošty.

Právnickým osobám bude ČSÚ ve většině 
případů posílat domovní a bytové listy pro-
střednictvím datových schránek. 

V době ostrého sčítání v roce 2011 bude 
všem k dispozici bezplatné telefonní centrum 
s operátory, kteří budou připraveni pomoci se 
všemi dotazy o sčítání. 

Na podzim 2010 se ve školách v celé re-
publice uskutečnilo tzv. Minisčítání, ve kte-
rém si mohli žáci a studenti zábavnou formou 
vyzkoušet práci se statistickými daty a také 
zjistit, jak jsou tyto údaje užitečné a zajímavé.

Tiskový mluvčí projektu Sčítání      
      lidu, domů a bytů 2011

Ondřej Kubala
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Školní střípky
V pátek 3. prosince si žáci 9. A připravili pro 

své spolužáky Mikulášskou nadílku. Školní 
vestibul se proměnil v "PEKLO", kterým mu-
sel při příchodu do školy každý projít. První 
a druhou vyučovací hodinu chodili žáci po 
třídách prvního stupně a v šestých třídách. 
V Horákově se sešli s členy Klubu důchodců, 
zazpívali si s nimi a popovídali, co je nového 
na naší škole a o životě vůbec. Předali jim dár-
kové balíčky, které zajistila Obec Mokrá-Ho-
rákov.

Ani v zimě nebyli žáci ochuzeni o nejrůz-
nější besedy či exkurze. Hned na začátku pro-
since se žáci z obou třetích tříd se vypravily 
do centra Lipka, ve kterém jim byl v rámci 
enviromentální výchovy představen svět včel 
a mravenců. Pronikli do tajemství jejich doko-
nalé organizace a dělby práce, ochutnaly včelí 
produkty a prolezly si i „opravdové“ mraveniš-
tě.

To druháci absolvovali program Zimní spá-
či a nespáči. Seznámili se zvířaty, která v zimě 
spí, i s těmi, co zimu přežijí jiným způsobem.

Pro páťáky paní učitelky připravily exkurzi 
do Brna. Nejprve navštívili minoritský kos-
tel sv. Janů, kterým je provedl otec minorita. 
Vyprávěl o výzdobě kostela a o historii jejich 
řádu. Zavedl děti také do Lorety, kam se lidé 
běžně nedostanou. Podle tradice všichni vy-
stoupali po loretánských schodech v kleče. 
Další návštěvou byl kostel sv. Jakuba s náhrob-
kem Raduita de Souches. Stranou nezůstala 
ani kašna Parnas na Zelném trhu a Morový 
sloup na náměstí Svobody.

Poslední prosincový den si jako každý rok 

žáci 1. stupně v atriu školy u ozdobeného stro-
mečku a za hudebního doprovodu zazpívali a 
rozloučily několika vánočními písničkami.

Stranou nezůstaly ani nejrůznější vědo-
mostní soutěže a olympiády. Celkem 10 žáků 
a žákyň 9. ročníku se účastnilo školního kola 
olympiády v českém jazyce. Nejvyšší počet 
bodů obdržely Hana Lengálová a Petra Chvá-
talová (obě 9.A), které budou naší školu re-
prezentovat i v okresním kole. 

V okresním kole dějepisné olympiády s te-
matickým zaměřením „Ve zdraví i v nemoci 
(Od šamana po penicilin)“ naši školu repre-
zentovali vítězové školního kola Jirka Severa 
(8.A) a Libor Novotný (9.A). Na gymnáziu 
v Tišnově se sešlo celkem 62 žáků základních 
škol a víceletých gymnázií, kteří během 90 
minut řešili 31 různě náročných úkolů. 

Poslední lednový den, kdy se rozdávalo po-
loletní vysvědčení a který se nesl v duchu bílo-
modré barvy, se naši šesťáci přenesli při pro-
jektovém vyučování do starověkého Egypta. 
Žáci pracovali ve skupinách, znovu využili 
dříve naučené metody (myšlenková mapa, al-
fa-box). Jejich osobní účast na tvorbě hodiny 
a vlastní prožitky by měly vést k lepšímu za-
pamatování získaných znalostí a k probuzení 
jejich dalšího zájmu o probírané téma. 

Pro rodiče vycházejících žáků byla uspořá-
dána rodičovská akademie o volbě povolání. 
Náplní bylo seznámení s vyhláškou o přijímá-
ní žáků na střední školy a postupem školy při 
vyplňování přihlášek. 

Mgr. Petra Tannenbergová 
     RNDr. Josef Palík
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Zápis žáků do 1. ročníku
Zápis žáků do 1. ročníku školního roku 

2011/2012 se konal letos ve čtvrtek 20. led-
na. Budoucí prvňáčci nejdříve plnily nejrůz-
nější úkoly, se kterými jim pomáhaly žákyně 
8. ročníku. Potom se jim již věnovaly paní uči-
telky. Celkem bylo zapsáno 39 dětí, z toho 17 
z Mokré, 7 z Horákova, 7 z Velatic a 8 z Hostě-
nic. V příštím roce budeme tedy mít v 1. roč-
níku dvě třídy.

 Zápisu předcházela dne 13. ledna 
schůzka s rodiči budoucích prvňáčků, na kte-
ré byli rodiče seznámeni se vzdělávacím pro-

gramem školy a učebním plánem 1. ročníku, 
s koncepcí výuky na 1. stupni. Ředitel školy, 
paní zástupkyně Přetáková a paní učitelka Ma-
zánková potom odpovídali na dotazy rodičů. 
Paní učitelka Kopecká připravila pro děti hry 
a další aktivity. Na závěr si rodiče prohlédli 
prostory školy.

Věřím, že se všem budoucím prvňáčkům 
ve škole při zápisu líbilo a bude stejně tak líbit 
i od 1. září, kdy je přivítáme již jako žáky naší 
školy.

RNDr. Josef Palík

Informování občanů prostřednictvím emailu
Vyzýváme všechny občany, kteří mají zájem být informováni o důležitých zprávách (výpad-

ky el. proudu, zastavení vody, pozvánky na kulturní akce, zasedání zastupitelstva apod.) pro-
střednictvím emailu, aby zaslali stručnou žádost na email starosta@velatice.cz.

Zpoplatnění inzerce ve zpravodaji

Od začátku roku je podnikatelská inzerce ve zpravodaji zpoplatněna následovně: 

Celá strana:                250,- Kč

½ strany a méně:        100,- Kč

V případě zájmu o inzerci ve zpravodaji napište na zpravodaj.velatice@volny.cz nebo 
starosta@velatice.cz.



VELATICKÝ ZPRAVODAJ                                             1/2011

18


